

NNJCA Chinese School 2017-2018 School Year Annual Recitation and Speech Contest Rules

1. 本校將於 11/19/17 舉行本學年度的朗誦、演講初賽，並於 12/03/17 舉行複賽。

複賽地點將另行通知。各班的朗誦、演講題目如下：

組別	比賽時間	地點	所屬班級	朗誦題目	時間限制
CSL 組	2:00 – 3:50 p.m.	各班教室	CSL-1	數一數!	沒有時間限制
			CSL-2	下雨天	
			CSL-3	三輪車與小猴子	
			CSL-4	宋詞：水調歌頭	
			CSL-Adult	N/A	
幼年組	2:00 – 3:50 p.m.	各班教室	注音班	唐詩：靜夜思	
			一年級	唐詩：憫農詩	

組別	比賽時間	地點	所屬班級	演講題目	時間限制
低年組	2:00 – 3:50 p.m.	各班教室	二年級	假如我是... (人、事、地、物)	一分三十秒 到 兩分鐘
			三年級		
			四年級		
中年組	2:00 – 3:50 p.m.	各班教室	五年級	不想和爸媽說的一件事	兩分鐘 到 兩分三十秒
			六年級		
			七年級		
高年組	2:00 – 3:50 p.m.	各班教室	八年級	美籍華裔青少年的...(責任、定位、困惑、省思、甘苦談...)	兩分三十秒 到 三分鐘
			九年級		
			十年級		

NNJCA Chinese School 2017-2018 School Year Annual Recitation and Speech Contest Rules

2. 評分標準：

內容(組織能力、創意)	25%
儀態(禮貌、表情、動作)	25%
語調(抑揚頓挫)	20%
發音(翹舌音、音量)	20%
時間(另見附檔說明)	10%

3. 11/19 初賽當天，學生應於 1:45 p.m. 準時在各班教室報到。2:00 p.m. 準時開賽。逾時未到者視同棄權。

4. 學生上台，應先報告自己的班級、姓名與演講題目。學生在演講時，現場聽眾請勿交談或走動。

5. 初賽時，學生必須在現定時間內流利的背誦講稿。初賽結束後，各班評審將選出進入複賽的名單。

6. 複賽將於 12/03/17，1:45 p.m. 在比賽教室內報到唱名，2:00 p.m. 準時開賽。逾時未到者視同棄權。

已演講完畢的學生應留在比賽現場聆聽其他參賽者演講。

比賽結束後將由計分老師加總，總和成績最高者為第一名，餘下類推。

各組優良獎每五名取一名。

7. 如果學校因故停課一天，複賽日期也將順延一週於 12/10/17 舉行。

8. 獎品：每組前三名，頒發獎狀與獎盃一座。

每組優良獎，頒發獎狀與獎牌一個。

參加獎：記念獎品一份(由家長會提供)。

NNJCA Chinese School 2017-2018 School Year Annual Recitation and Speech Contest Rules

1. NNJCACS will hold the annual Primary Contest for Recitation and Speech on 11/19/17. Please see the detail information below. The Final Contest will be on 12/03/17, place to be announced.

Group	Time	Place	Class	Recitation	Time Range
CSL	2:00 – 3:50 p.m.	In class	CSL-1	Let's count!	No Time Restriction
			CSL-2	Rainy day	
			CSL-3	Tricycle and little mokey	
			CSL-4	Song Poetry : Shuidiao Getou (Thinking of you)	
			CSL-Adult	N/A	
Entry Level	2:00 – 3:50 p.m.	In class	Kindergraden	Tang Poetry : Quiet Night Thoughts	
			First Grade	Tang Poetry : Sympathy for Peasants	

Group	Time	Place	Class	Speech	Time Range
Lower Level	2:00 – 3:50 p.m.	In class	Second Grade	If I were ... (person, evnet, place and thing)	1:30
			Third Grade		to
			Fourth Grade		2:00
Intermediate Level	2:00 – 3:50 p.m.	In class	Fifth Grade	One thing I did not want to tell my parents	2:00
			Sixth Grade		to
			Seventh Grade		2:30
Advance Level	2:00 – 3:50 p.m.	In class	Eighth Grade	Asian American teenager's ... (responsibilities, position in society, bewilderment, introspection, joys and sorrows, ... , etc.)	2:30
			Nineth Grade		to
			Tenth Grade		3:00

NNJCA Chinese School 2017-2018 School Year Annual Recitation and Speech Contest Rules

2. Judging

Content (organization, creativity)	25%
Appearance (etiquette, expression, gesture)	25%
Vocal variety	20%
Pronunciation and Voice Projection	20%
Time control. (Please find the detail in attachments.)	10%

3. Students should be in class at 1:45 P.M. on 11/19/17. Contest will start promptly at 2:00 P.M.

Those who are late will be forfeited from participating.

4. Students should announce their grade, class, name and speech title in the beginning of the speech.

Audience should not talk or walk around while students are giving their speech.

5. Students should memorize and recite without looking at their paper or notes.

After the Initial Contest, judges will provide the name list of the Final Contestants in each class.

6. The Final Contest will hold on 12/03/17. Students should arrive on site at 1:45 P.M.

Those who are late will be forfeited from participating.

Students who finished their speech should stay and listen to other students' speech.

The judges in each group will decide the first three students according to their aggregated scores.

One honorable merit will be selected for every five students.

7. The Final Contest will be postponed to 12/10/17 if Chinese School is closed for any reason.

8. Awards: The top three students in each group will receive a certificate and a trophy.

Honorable merits in each group will receive a certificate and a medal.

Every student will receive a prize which is provided by the PTA.